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13) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
B 147: 
Forslag til folketingsbeslutning om en styrket 
indsats mod hormonforstyrrende stoffer. 
Af Elsebeth Gerner Nielsen (RV) m.fl. 
(Fremsat 30/3 2007). 

14) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
B 130: 
Forslag til folketingsbeslutning om en hand- 
lingsplan for blindes og svagsynedes deltagelse 
i alle samfundsforhold. 
Af Lise von Seelen (S) m.fl. 
(Fremsat 28/3 2007). 

15) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
B 132: 
Forslag til folketingsbeslutning om indførelse af 
VE-brint i det danske energisystem. 
Af Per Clausen (EL) m.fl. 
(Fremsat 29/3 2007). 

16) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
B 133: 
Forslag til folketingsbeslutning om et deltager- 
styret VE-brint-samfund med fælleseje. 
Af Per Clausen (EL) m.fl. 
(Fremsat 29/3 2007). 

17) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
B 136: 
Forslag til folketingsbeslutning om opgradering 
af tredje og fjerde spor mellem Odense og Ny- 
borg/Storebæltsforbindelsen. 
Af Rune Lund (EL) m.fl. 
(Fremsat 29/3 2007). 

18) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
B 137: 
Forslag til folketingsbeslutning om anlæg af 
tredje og fjerde jernbanespor mellem Odense og 
Lillebæltsbroen samt mellem Lillebæltsbroen og 
Snoghøj og Fredericia. 
Af Rune Lund (EL) m.fl. 
(Fremsat 29/3 2007). 

Meddelelser fra formanden 

Formanden: 
Medlem af Folketinget Morten Messerschmidt 
har den 2. maj 2007 meddelt mig, at han anmo- 

der om at udtræde af Dansk Folkepartis gruppe 
og stå uden for grupperne. 

Medlemmer af Folketinget Torben Hansen (S) 
m.fl. hat meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om bekæmpelse 
af trafikstøj. (Beslutningsforslag nr. B 163). 

Forslag til folketingsbeslutning om forbedret vi- 
dengrundlag og beskyttelse af beskyttede dan- 
ske havområder. 
(Beslutningsforslag nr. B 164). 

Skatteministeren har meddelt mig, at han øn- 
sker i henhold til forretningsordenens § 19, stk. 
4, at give Folketinget en skriftlig: 

Redegørelse om oplysninger modtaget i perio- 
den 21. januar 2006 -  20. januar 2007 om anven- 
delsen af reglerne for medarbejderaktieordnin- 
ger (ligningslovens § 7 H, stk. 1-7). 
(Redegørelse nr. R 12). 

Eksemplarer vil blive omdelt og redegørelsen 
optaget i Folketingstidende. 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Tredje behandling af lovforslag nr. L 117: 
Forslag til lov om videresalg af billetter til kul- 
tur- og idrætsarrangementer. 
Af kulturministeren (Brian Mikkelsen). 
(Fremsat 10/1 2007. Første behandling 17/1 
2007. Betænkning 11 /4 2007. Anden behandling 
24/4 2007). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges enstemmigt med 105 
stemmer. 
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Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Tredje behandling af lovforslag nr. L 138: 
Forslag til lov om ændring af teaterloven. (Æn- 
dring af navn samt visse andre forhold vedrø- 
rende Hovedstadens Teater). 
Af kulturministeren (Brian Mikkelsen). 
(Fremsat 31/12007. Første behandling 9/2 2007. 
Betænkning 18/4 2007. Anden behandling 24/4 
2007). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges med 88 stemmer (V, S, DF 
og KF) mod 11 (SF og EL); 9 (RV) stemte (ved en 
fejlafstemning) hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 139: 
Forslag til lov om ændring af teaterloven. (Re- 
vision af egnsteaterordningen). 
Af kulturministeren (Brian Mikkelsen). 
(Fremsat 31/1 2007. Første behandling 9/2 2007. 
Betænkning 18/4 2007. Anden behandling 24/4 
2007). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Jytte Andersen (S): 
Når historien om det her lovforslag engang skal 
skrives, vil historikerne ikke give kulturministe- 
ren den højeste karakter; processen omkring det 
her er mildest talt ikke noget, der pynter på kul- 
turministerens cv. 

Vi lavede en god teateraftale for efterhånden 
et par år siden, hvor alle Folketingets partier 
stod bag. Vi var enige om mangt og meget. Vi 
var også enige om at tage det forslag, som kul- 
turministeren havde indlagt i sit udspil om, at 
der skulle være rammestyring på egnsteatre, ud. 
Vi var enige om at nedsætte et udvalg, det så- 
kaldte Mogens Holm-udvalg, som efter et års 
tids arbejde kom med nogle anbefalinger, som 
partierne faktisk også var enige om, nemlig at 
der skulle sikres en kvalitet i børneteatrene, i 
egnsteatrene, at der skulle være noget faglig bi- 
stand, og at der selvfølgelig skulle være en over- 
vågning med, kan man sige, skatteborgernes 
penge, så der kom godt, kvalitativt teater ud af 
det. 

Kl. 10.05 
Det var nogle anbefalinger, som sikrede, at 

egnsteatrene godt kunne styres, uden at det blev 
lagt ind under en rammestyring, som vi jo ved 
betyder, at egnsteatrene skal slås om sparsomme 
økonomiske midler sammen med hjemmehjæl- 
pere, børnehavepædagoger og mange andre 
ting, og her kommer kulturen tit og ofte i klem- 
me. 

Vi var derfor glade for, at vi -  alle partierne 
bag teateraftalen -  i efteråret sidste år var enige 
om, at det her ikke skulle overgå til rammesty- 
ring. 

Ikke desto mindre foretog Dansk Folkeparti 
og VK en kovending under de daværende fi- 
nanslovforhandlinger, hvor man så kunne se re- 
sultatet, nemlig at den brede politiske forståelse 
og enighed om at beskytte egnsteatrene, fordi 
det er vigtigt med lokal kultur, forsvandt -  ær- 
gerligt. 

Jeg vil godt på Socialdemokraternes vegne si- 
ge, at vi blankt erkender, vi kan godt tælle, vi 
kan godt se tallene, at det lykkedes ministeren, 
eller hvem det nu var -  det kan vi jo ikke vide, vi 
var ikke med i finanslovforhandlingerne her -  at 
sikre, at egnsteaterområdet fik flere penge, og 
godt for det; det kipper vi med flaget for. 

Så på det helt korte sigt tror jeg sådan set ikke 
at der vil ske nogen katastrofer; det tror jeg ikke. 
Men nu er det jo sådan, at vi er et parlament, der 


